

For office use only

Visa No.

ERV No.



ONE PASSPORT
PHOTO
5cm X 7cm
2" X 2¾"
Do not tape, paste,
nor staple

THE HIGH COMMISSION OF THE UNITED REPUBLIC OF TANZANIA
50 RANGE ROAD., OTTAWA, ONTARIO, K1N 8J4, TEL: 613 232 1509; FAX: 613 232 5184
E-MAIL: contact@tzrepottawa.ca; WEB: www.tzrepottawa.ca
VISA APPLICATION FORM
(Visa regulations and requirements on next page)

1. Surname/Family Name: Gender (M/F):.....
2. Given names: Marital Status:
(PLEASE PRINT ALL NAMES CLEARLY, NO INITIALS)
3. Place of birth (City, Country): Date of birth (DD/MM/YY):
4. Nationality at birth: Present nationality:.....
5. Current address: City:
6. Province: Postal Code: Country:
7. Tel: Home: Office: E-mail:
8. Occupation:
9. Passport/Doc. No. Place of issue (City):
10. Date of issue (DD/MM/YY): Expiry date (DD/MM/YY):

11. Purpose of visit:

<input type="checkbox"/> Tourism, Leisure, Holiday,	<input type="checkbox"/> Other business: work, volunteer work, research, filming, journalism	<input type="checkbox"/> Various
<input type="checkbox"/> Visiting friends, relatives	<input type="checkbox"/> Study, Internship	<input type="checkbox"/> Diplomatic
<input type="checkbox"/> Mission	<input type="checkbox"/> Transit	<input type="checkbox"/> Official
<input type="checkbox"/> Business, Meeting, Conference	<input type="checkbox"/> Health Treatment	<input type="checkbox"/> Same day visitor

12. **FULL** address in Tanzania (eg. Name, box no., street name, city): Other than tour operator info., if tourism, please provide name of just ONE accommodation (ie. A **hotel/lodge/camp** name, city). If visit is formal, include name of organization.

TO RECEIVE VISA, MAKE SURE THIS QUESTION IS FILLED. IF TOURISM, PROVIDE NAME & PLACE OF AN ACCOMMODATION

13. Requested number of entries: Single Double Multiple
14. Date leaving Canada for Tanzania (DD/MM/YY):.....
If any outside trip(s) BEFORE leaving Canada for Tanzania (eg. for the US), provide dates (DD/MM/YY):.....
15. Date of (initial) entry into Tanzania (DD/MM/YY): Date of (initial) exit from Tanzania (DD/MM/YY):
16. If double or multiple entry, provide Tanzanian entry and departure dates of subsequent trip(s):
.....
17. Declaration: I hereby declare that the information stated above is true and correct:

Signature of applicant: Date:

Payment: CQ M.O DRAFT CR DB / Single: \$80 Double: \$120 Multiple: \$150

TO APPLY FOR A VISA, PLEASE READ THE INSTRUCTIONS VERY CAREFULLY & **SEND** THE FOLLOWING REQUIREMENTS:

LISEZ S'IL VOUS PLAÎT LES INSTRUCTIONS TRÈS SOIGNEUSEMENT ET **ENVOYEZ** LES EXIGENCES SUIVANTES:

1. Your **VALID** passport – valid at least **SIX MONTHS** from the date of exit. Your passport should have two empty pages.
2. One proper, **RECENT**, high resolution, **passport** photograph, about 5 cm X 7 cm, 2" X 2¼". Standard size for Canadian passports is acceptable. The High Commission will not accept other substitutes. Please **PRINT** applicant's name at bottom of other side of photo.
3. A fee of \$80.00 CDN for a single-entry visa (valid for 3 months). **EXACT AMOUNT ONLY. MONEY-ORDER OR DRAFT ONLY** (Payable to the Tanzania High Commission). **NO PERSONAL CHEQUES, NOR CERTIFIED CHEQUES.** One payment is acceptable for more than one application. Debit/credit payment is available only for applications submitted in person. Applications **must be** complete for debit/credit payment.

Double-entry fee: \$120 CDN, valid for 6 mos, 3 mos stay in total.
Multiple-entry fee: \$150 CDN, valid for 12 mos., 4 mos stay in total.

Please note that **ONE YEAR MULTIPLE-ENTRY VISAS** are required for all nationals of the **US**

4. In case of a business trip, we require a **BUSINESS LETTER** from your company or an **INVITATION LETTER** from Tanzania – with letterhead & signature.

If one is visiting for studying, work reasons or volunteer work, we require an **OFFICIAL INVITATION LETTER FROM TANZANIA**, complete with letterhead & signature.

If one is visiting for filming, journalism or research, please provide a letter from Tanzania showing proof that the necessary permits have been obtained.

5. A return courier envelope. Method of payment secured by the client. If Canada Post, Priority is preferred over Xpresspost. For all other courier companies, a **COMPUTER PRE-PAID LABEL ONLY. NO MANUAL WAYBILLS.** If residing in the Ottawa region, one can drop off and pick up in person. Please note that we also forward applications to other missions within our neighbourhood, such as Kenya, Egypt, etc.

- Processing time is around **FIVE** business days. Expect up to double the time during high volume and peak periods.
- Visas are NOT post-dated. ALL visas are valid from the date of issue (once the visa is placed in one's passport) and must encompass the duration of one's stay. One cannot stay in the country beyond the visa's expiry date.
- **Vaccination Requirements:** Yellow Fever inoculation is mandatory for visitors transiting through South America, West, Central and East Africa. Otherwise, there is no mandatory inoculation required to enter the country. Precautions for malaria are always recommended. Please consult a travel clinic physician for additional recommendations.
- **Opening hours:** The Visa Department is opened Mondays to Fridays from 09H00 to 17H00.
- **FOR OTHER INQUIRIES, PLEASE CONTACT THE VISA DEPARTMENT AT 613 232 1509 EXT. 2.**

1. Votre passeport **VALIDE** – valide pour au moins **SIX MOIS** de la date de sortie de la Tanzanie. Votre passeport devrait avoir au moins trois pages vides, libres de toute empreinte.
2. Une récente photo passeport haute résolution d'environ 5 x 7 cm, 2" x 2¼". Les photos passeports Canadiennes sont aussi acceptées. Le Haut Commissariat n'acceptera pas d'autres substituts. SVP, inscrire votre nom au bas, à l'arrière de votre photo.
3. Les honoraires pour un visa d'entrée simple (durée de 3 mos) sont de 80.00\$ CDN. **MONTANT EXACT SEULEMENT. MANDAT POSTAL SEULEMENT, OU UNE TRAITE BANCAIRE** (Payable à la Tanzania High Commission). **AUCUN CHÈQUE PERSONNEL, NI CHÈQUES CERTIFIÉS** seront acceptés. Un seul paiement sera accepté pour plusieurs demandes. Le paiement par interac/carte de débit ou crédit n'est disponible que pour les demandes soumises en personne. Le demande de visa **doit être complète** avant de payer par carte de débit/crédit.

\$120 CDN = entrée double pour une durée de 6 mois, avec un total de séjours cumulatif de 3 mois
\$150 CDN = entrée multiple pour une durée de 12 mois, avec un total de séjours cumulatif de 4 mois.

Veillez noter qu'**UN VISA D'ENTRÉES MULTIPLES D'UN AN** sera exigé pour **TOUS** les détenteurs de passeport

4. En cas de voyages d'affaires, nous exigeons une **LETTRÉ D'AFFAIRES** de votre société ou une **LETTRÉ D'INVITATION** de la Tanzanie.

Si on visite pour les études, des raisons de travail ou pour le bénévolat, nous exigeons une **LETTRÉ D'INVITATION OFFICIELLE DE LA TANZANIE** étant sur une page entête et avec une signature.

Si on visite pour le tournage de documentaires, le journalisme ou pour faire de la recherche, **fournir une photocopie des permis obtenus au préalable.**

5. Pour ceux qui habitent à l'extérieur d'Ottawa, une enveloppe de courrier prépayée, devra accompagner la demande de visa. Si vous utilisez Post Canada, l'enveloppe Poste Prioritaire doit être utilisé. Pour tout autre courrier, seulement un reçu code bar imprimé provenant de la compagnie choisi sera accepté. Si vous demeurez dans les environs d'Ottawa, vous pouvez apporter votre demande de visa en personne au 50 Range Rd et nous vous contacterons quand le visa sera émi et prêt à vous être retourné. Notez que nous pouvons transmettre votre demande aux missions proche de nous, comme Kenya, Egypt...etc.

- Le temps pour traiter un visa est de **CINQ** jours ouvrables ou moins. Pour les mois très occupés, le temps de traitement peu facilement doubler.
- Les visas ne sont pas postdatés. Tous les visas sont valides de la date d'émission – la validité commence durant les cinq jours de traitement, une fois la demande complète reçue.
- **Exigences de Vaccination:** l'inoculation de fièvre jaune est obligatoire pour des visiteurs transitoires passant par l'Amérique du Sud, l'Afrique de l'Ouest, l'Afrique de l'Est, et l'Afrique Centrale. Autrement, il n'y a aucune inoculation obligatoire exigée pour entrer au pays. On recommande toutefois de prendre des précautions pour la malaria. Consultez s'il vous plaît un médecin de clinique de voyage pour des recommandations supplémentaires.
- **Heures d'ouverture:** le Département des Visas est ouvert du lundi au vendredi de 09H00 à 17H00.
- **POUR DES RENSEIGNEMENTS SUPPLÉMENTAIRES, ENTREZ S'IL VOUS PLAÎT EN CONTACT AVEC LE DÉPARTEMENT DE VISA AU 613 232 1509 POSTE 2.**